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POZVÁNKA 
 NA VÝROČNÍ ČLENSKOU SCHŮZI OP ČSSI, z.s. 

Vážení kolegové, 

dovolte mi pozvat Vás srdečně na 

VÝROČNÍ ČLENSKOU SCHŮZI  
OBLASTNÍ POBOČKY 

 ČESKÉHO SVAZU STAVEBNÍCH INŽENÝRŮ 
HRADEC KRÁLOVÉ, Z.S. 

která se koná v pondělí dne  
27. 2. 2023 od 14.30 hodin 

 v zasedací místnosti Hradeckého stavebního centra, 
 Jižní 870, Hradec Králové, Slezské Předměstí 

 
Program schůze  

➢ Schválení programu schůze 

➢ Zpráva o činnosti v roce 2022 

➢ Zpráva o hospodaření v roce 2022 

➢ Zpráva revizní komise za rok 2022 

➢ Vystoupení hostů 

➢ Přijetí nových členů, ukončení členství 

➢ Program činnosti pro rok 2023 

➢ Návrh rozpočtu na rok 2023 

➢ Volby  

• výboru OP  

• revizní komise OP  

➢ Diskuse 

➢ Usnesení 

➢ Závěr 

V průběhu schůze bude podáno občerstvení. Po ukončení schůze budou 
promítnuty dokumenty o oceněných stavbách v ceně Inženýrské komory ČKAIT a 
dokumenty vztahující se k 30. výročí ČKAIT. 

  
Ing. Jiří Hájek 

předseda OP ČSSI 
 Hradec Králové 
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JEDNOTNÝ PROGRAM ČINNOSTI 
únor až červen 2023 

ČKAIT, OP ČSSI, SPS v ČR Hradec Králové 

 

 
27. 2. 14.00 VÝROČNÍ ČLENSKÁ SCHŮZE OP ČSSI 

HSC 
zasedačka 

březen 
2023 

2. – 4. 3.  STAVEBNÍ VELETRH BRNO Brno 

6. 3. 

13.00  Schůze výborů 

HSC 
zasedačka 

14.30 FOTOVOLTAIKA 
Ing. Vojtěch Spilka 
Ing. Jan Hintermüller 
Ing. Peter Pikna, Ph.D. 
rozvoj a provoz obnovitelných zdrojů, 
ČEZ Obnovitelné zdroje s.r.o. 
Aktuální trendy ve fotovoltaice | ČKAIT 
(ckait.cz) 

7. – 8. 3. 9.00 
ŠKOLENÍ K PŘÍPRAVĚ 
K AUTORIZAČNÍM ZKOUŠKÁM 
Ing. Rusek, JUDr. Šakarov 

HSC 
zasedačka 

 

15. 3. 14.30 

CHYTRÁ DOPRAVA V HRADCI 
KRÁLOVÉ 
PhDr. Karel Vít, Ph.D. 
vedoucí odboru 
odbor rozvoje města 
Chytrá doprava v Hradci Králové | ČKAIT 
(ckait.cz) 

HSC 
zasedačka 

duben 
2023 

 

3. 4. 

13.00  Schůze výborů 

HSC 
zasedačka 14.30 

POŽÁRNÍ BEZPEČNOST STAVEB 
plk. Mgr. Pavel Nejtek 
náměstek úseku prevence a civilní 
nouzové připravenosti 
Hasičský záchranný sbor 
Královéhradeckého kraje 
Požární bezpečnost staveb | ČKAIT 
(ckait.cz) 

5. 4.  
SANACE PAMÁTEK 
KRÁLOVÉHRADECKÉHO KRAJE 
Bude doplněno 

Vízmburk, 
Pilníkov, Nové 

Město nad 
Metují 

Bude 
doplněno 

 

ODBORNÁ EXKURZE ZA HISTORIÍ, 
MĚSTSKÝM MOBILIÁŘEM A 
MODULÁRNÍ VÝSTAVBOU 
NA MORAVĚ A SLOVENSKU 
Bude doplněno 

 

květen 
2023 

2. 5. 
úterý!! 

13.00  Schůze výborů 
HSC 

zasedačka 

červen 
2023 

5. 6. 

13.00  Schůze výborů 
HSC 

zasedačka 14.30 
ÚZEMNÍ PLÁN HRADCE KRÁLOVÉ 

Bude doplněno 

 

https://www.ckait.cz/aktualni-trendy-ve-fotovoltaice-0
https://www.ckait.cz/aktualni-trendy-ve-fotovoltaice-0
https://www.ckait.cz/chytra-doprava-v-hradci-kralove-0
https://www.ckait.cz/chytra-doprava-v-hradci-kralove-0
https://www.ckait.cz/pozarni-bezpecnost-staveb-10
https://www.ckait.cz/pozarni-bezpecnost-staveb-10
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PŘIPRAVUJE SE 

ODBORNÁ EXKURZE 
ZA HISTORIÍ, MĚSTSKÝM MOBILIÁŘEM A MODULÁRNÍ VÝSTAVBOU 

 NA MORAVĚ A SLOVENSKU 
PŘEDBĚŽNÝ TERMÍN - 2. POLOVINA DUBNA 

Vážená kolegyně, vážený kolego, vážení přátelé,  

OP ČSSI Hradec Králové a OK ČKAIT Hradec Králové pro Vás připravuje odbornou 
exkurzi, zaměřenou na výrobky městského mobiliáře, modulární výstavbu a dávnou historii. 
Předpokládaný termín BUDE UPŘESNĚN.  

Program 

STŘEDA  

7.00 Odjezd Hradec Králové 

11.00 Bílovice – MM CITÉ - výrobna 

13.00 Bílovice – MM CITÉ – prohlídka realizací 

ČTVRTEK  

10.00 KOMA Vizovice 

14.30 Velehrad – prohlídka okruh A  

15.30 Velehrad – prohlídka okruh B 

PÁTEK  

10.00 Trenčín – MM CITÉ – realizace s komentářem 

13.30 Trenčín - hrad 

SOBOTA  

9.30 Uherské Hradiště – památník Velká Morava 

12.00 Helfštýn – hrad – STAVBA ROKU 2021 

 
ODBORNÁ EXKURZE 

SANACE PAMÁTEK KRÁLOVÉHRADECKÉHO KRAJE 

PŘEDBĚŽNÝ TERMÍN 5. 4. 2023. Program i termín bude upřesněn 

 

 

VALNÁ HROMADA ČKAIT OBLAST HRADEC KRÁLOVÉ 
 3. 1. 2023 

USNESENÍ 
z Valné hromady ČKAIT  

(České komory autorizovaných inženýrů a techniků činných ve výstavbě)  
oblasti Hradec Králové, 

která se konala dne 3. ledna 2023 v budově Kongresového centra ALDIS 
 Hradec Králové 

Valné hromady se zúčastnilo 76 členů z 2067 řádných členů ČKAIT (což odpovídá 3,7 
%), kteří byli na Valnou hromadu pozváni písemnou pozvánkou ve Zpravodaji 6/2022 
rozeslaného e-mailem nebo poštou. 

A) Valná hromada na svém dnešním zasedání schvaluje 

 Zprávu o činnosti za rok 2022 a návrh plánu činnosti OK ČKAIT pro 1. pololetí roku 2023 
předloženou předsedou oblasti Ing. Milanem Havlištou a zprávu dozorčí rady o kontrole 
činnosti ČKAIT a OK ČKAIT v roce 2022 přednesenou Ing. Vlastimilem Klazarem a 
doplněnou Ing. Karlem Peterkou 
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B) Valná hromada bere na vědomí 

 Zprávu přednesenou předsedou oblasti Ing. Milanem Havlištou 

 Informace předsedy Komory Ing. Roberta Špalka o práci Představenstva a ostatních orgánů 
Komory v roce 2022 a informace ředitele kanceláře Ing. Radka Hnízdila, PhD. o vnitřních 
záležitostech Komory 

C) Valná hromada zvolila 

aklamací delegaci a náhradníky z oblasti Hradec Králové na Shromáždění delegátů, které 
se bude konat dne 21. 10. 2023 v hotelu Pyramida na Praze 6 ve složení 
Delegáti - Ing. Vítězslav Bezpalec, Martin Buben, Ing. Eva Cincibusová, Ing. Milan Havlišta, 
Ing. Vlastimil Klazar, Ing. Bořivoj Málek, Ing. Jan Mařík Ph.D., Ing. Vladimír Mazura, 
František Melichárek, Ing. Jindra Novotná, Ing. Karel Peterka, Ing. Jiří Vejvoda, Ing. 
Bohumil Rusek  
Náhradníci - Daniel Anděl Ing. Vladimír Janda, Ing. Václav Kikinčuk, Ing. Radek Petr, Ing. 
Jiří Hájek 

D) Valná hromada ukládá 

 Delegaci oblasti zvolené Valnou hromadou včetně případných náhradníků na Shromáždění 
delegátů konaném dne 21. 10. 2023 hlasovat ve věcech projednávaných na VH v souladu 
s většinovým rozhodnutím VH, o ostatních věcech v souladu s cíli a úkoly Komory. O 
průběhu SD informovat členy oblasti cestou Zpravodaje. 

 Výboru oblasti do 5. 4. 2023 navrhnout Představenstvu kandidáty do vrcholných orgánů 
Komory za oblast Hradec Králové 

 Výboru oblasti v případě potřeby vybrat osobu z řad náhradníků na Shromáždění delegátů 
bez ohledu na pořadí volby 

 Výboru oblasti, aby zajistil plnění plánu činnosti na 1. pololetí roku 2023 a aby do 30. 4. 
2023 stanovil jmenovitě akce 2. pololetí roku 2023 

 Výboru oblasti aktivně se podílet na 20. ročníku veřejné neanonymní soutěže Stavba roku 
Královéhradeckého kraje 2023. 

 Výboru oblasti vyhodnotit průběh dnešní VH a náměty z ní se trvale zabývat 

 Výboru oblasti pokračovat ve spolupráci s OP ČSSI, HSC a SPS v rámci Smlouvy o 
společném provozování Informačního centra stavebnictví Hradec Králové ze dne 3. 6. 
2016, dodatku č.1 k této smlouvě ze dne 2. ledna 2019 a její prolongací do 31. 12. 2024 

 Usnesení bylo přijato hlasováním. V době hlasování bylo přítomno 76 členů. Kvórum pro 
přijetí usnesení bylo 39 hlasů. 

HLASOVÁNÍ 

Pro bylo 76 hlasů tj  100 % 

Proti bylo     0 hlasů tj      0 % 

Zdržel se     0 hlasů tj.     0 % 

Návrhová komise pracovala ve složení předseda Ing. Mazura, Ing. Vejvoda, Ing. Hájek 
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ZPRÁVA PŘEDSEDY OBLASTI 
PŘEDNESENÁ NA VALNÉ HROMADĚ KONANÉ DNE 3. 1. 2023 

Vážené kolegyně, vážení kolegové, vážení a milí hosté a dnes ještě milí on-linisté, 

 uplynulý rok 2022 byl rokem bilancování, neboť uplynulo 30 let od založení Komory. 
Oslavy to byly velkolepé, ať už 10. října videomappingem na fasádě Kongresového centra 
Praha s představením tři desítek vybraných pozemních, dopravních, energetických a vodních 
staveb nebo 18. října na Inženýrském dni v Brně nebo 20. října v sále Hudební a taneční 
fakulty AMU v Praze slavnostním předáním ocenění 30 vybraným osobnostem nebo 18. 
listopadu jako galavečer 30 let Stavby roku v Rudolfinu. Ale protože zde jsme na půdě oblasti 
Hradec Králové, dovolte mi vrátit se do doby dávno minulé nebo naopak ještě téměř včerejší. 
O tom, že mohu vzpomínat, svědčí datum a číslo mé autorizace – 28. 11. 1992 a číslo 
0600004. Jsem tedy ještě starší než oficiální vznik naši oblasti 1.12.1992 a patřím mezi ty, o 
kterých si při zadání určitého hesla na internetu, které tady nebudu prozrazovat, můžete 
přečíst, že - cituji „Komora je nepružná, zastaralá jako za dob císaře Františka Josefa I. 
Důvodem je vysoký věk členů komory. Věkový průměr vedení Komory je přes 65 let. Při sezení 
a čekání na autorizační zkoušku si povšimnete, že všichni administrativní zaměstnanci a lidé 
z vedení jsou velice staří, dokonce jednomu bych typoval přes 80 let. Komoru nikdo neopouští 
dobrovolně, buď je vyhozen nebo ho čeká smrt s razítkem v ruce“ - konec citace nebo v jiné 
části stejného textu – znovu cituji: „99 % oslovených členů mi potvrdilo, že kdyby nebylo 
provozování jejich živnosti podmíněno členstvím v Komoře, v Komoře by nezůstali ani minutu. 
To 1 %, co jim členství v Komoře nevadí, jsou zaměstnanci komor“ – konec citace. Musím 
poznamenat, že tvrzení o věkovém průměru vedení Komory již dnes neplatí, při posledních 
volbách omládlo na průměrných 61 let. Z hlediska průměrného věku členů naší oblasti, který 
je 56 let, by se dalo říci, že jde o normální stav. Tedy jak to vlastně před těmi 30-ti lety bylo? 
Oblastní kanceláře ČKAIT byly založeny rozhodnutím ustavujícího výboru 11. 8. 1992 a 
rozhodnutím téhož výboru byl schválen dne 10. září 1992 aktiv oblastní kanceláře. První valná 
hromada oblasti se konala 7. prosince 1993, dnešní valná hromada je třicátá v řadě. Prvním, 
tenkrát ještě přednostou, byl Ing. Bohumil Rusek (1992-1993), druhým Ing. Miroslav Ježek 
(1993-2004) a třetím a zároveň posledním přednostou, který se v průběhu času změnil na 
předsedu oblasti, jsem já (2004 – dosud).  

 Nebudu zde citovat, kolik jsme za třicet let uspořádali přednášek, seminářů nebo 
odborných exkurzí po stavbách doma i v zahraničí. Nevím to, ale mohu prohlásit, že hodně. 
Co jsem však mohl udělat a udělal, že jsem se ohlédl za svými osmnácti řečmi předneseným 
před Vámi na valných hromadách oblasti a vybral z nich některé i pro dnešek zajímavé části. 
Začal bych tím, jak jsem se mýlil ve své funkci přednosty a posléze předsedy oblasti. 
Nepopírám, že inspirací pro tento způsob ohlédnutí mi byl pan prezident. 

 Např. v roce  2008 jsem Vám přednášel toto: „Je Vás tady dnes relativně málo nebo 
v podstatě stejně jako jiný rok nebo Vás přišlo víc než obvykle? Pro propagaci dnešního dne 
jsem vyvinul silnou reklamní a informační kampaň, která začala již v listopadu loňského roku 
pozvánkou v našem Zpravodaji č. 4/2007, pokračovala pozvánkou ve Zprávách a informacích 
ČKAIT v prosinci 2007 a končila minulý týden emailovým upozorněním na konání Valné 
hromady. Nejméně 3 x obdrželo pozvánku na Valnou hromadu celkem 1353 osob (tj. téměř 
85 % evidovaných členů), tedy těch, kterým zasíláme informace elektronickou poštou. Pokud 
moje podle mého názoru maximalistická kampaň byla úspěšná, pak by tady mělo být přítomno 
minimálně 2 x více účastníků než v minulém roce. Pohled do sálu mi napovídá, že vytčeného 
cíle jsem v žádném případě nedosáhl. Přitom minulý týden při akci firmy Dektrade byl problém 
v tomto sále najít místo k sezení. A v čem se tato Valná hromada liší od semináře z minulého 
úterý? Vstup na obě akce je zadarmo, obě propagují výrobky a činnost své firmy, konají se 
tradičně každý rok na začátku ledna, mluvené slovo obstarávají organizátoři a obecenstvo 
mlčí. Rozdíl pro mě je pouze ten, že minulý týden, než jsem přišel k občerstvení chlebíčky už 
nebyly, kdežto dnes budu mít alespoň dva. Protože jsem masírován reklamou z televize, rádií, 
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denního tisku, reklamních novin či letáků, vím, že časem člověk podlehne a ty zaručené pravé 
vitamíny, prostředky na hubnutí nebo bělící prášek na praní si koupí. Proč však nepodlehli mé 
kampani autorizované osoby z oblasti?“ A tak bych mohl pokračovat dál a dál, každým rokem 
počet účastníků valné hromady klesá, staří, co chodili, odcházejí a mladá nastupující generace 
se o dění v Komoře zajímá pramálo. Např. v roce 1996 bylo 128 účastníků, v roce 2002 197, 
v roce 2019 129, v roce 2020 119 a v covidových letech 61 a 66 účastníků. Naše příští valná 
hromada je volební a pokud někdo nevymyslí jiný způsob voleb (jakože asi do té doby 
nevymyslí), může se stát, že se tady ve velkém sále sejde 20 až 30 lidí a mezi sebou si zvolí 
výbor oblasti na další období a tak 1,5 % členů oblasti rozhodne za celkem 2067 členů, které 
máme k dnešnímu dni v evidenci. Je to šance pro Vás, kdo byste chtěl být členem výboru 
oblasti, každý třetí z přítomných bude zvolen, a ještě si může dát hlas sám sobě. Stačí, když 
se do poloviny roku přihlásíte v oblastní kanceláři.  

 V roce 2011 jsem neprosadil genderovou změnu názvu autorizovaných osob. Ze svého 
příspěvku, který jsem tehdy pronesl, pro připomenutí cituji: „Ale abych se vrátil k původní 
myšlence rozlišovacího kritéria názvem povolání. Stejnou funkci může totiž zastat i udělený 
titul. Názorně třeba inženýr - inženýrka, doktor - doktorka, bakalář - bakalářka (pozor 
nezaměňovat se zkráceným názvem bakalářské práce). Poněkud hůře zní porovnání 
diplomovaný specialista - diplomovaná specialistka. A právě v udílení titulů mají bojovníci a 
bojovnice za odpovídající názvy pro osoby rodu mužského a hlavně ženského velké pole 
působnosti. Co na tom, že většina titulů má svůj původ v latině a době, kdy vše řídili a všude 
vládli muži. Ti si utvořili svůj slovník pojmenování titulů jen pro sebe, neboť dozajista 
nepředpokládali vzdělávání u žen, těm přisuzovali jiné úkoly ve společnosti. Ale co se stane, 
až nějaká osoba ženského rodu přijde s otázkou "Jak to, že nemám na autorizačním razítku 
napsáno autorizovaná inženýrka nebo autorizovaná technička nebo autorizovaná stavitelka? 
Jak to, že na svém osvědčení o autorizaci nemám napsáno, že jsem inženýrka, technička 
nebo stavitelka, když mně tak při osobním jednání všichni říkají?" Mezi námi, jde o celkem 
logický požadavek. Přeci nebudeme nám dobře známou představitelku IC ČKAIT (nyní možná 
už představitelku nově tvořeného střediska informací a vzdělávání při ČKAIT) paní inženýrku 
Janouškovou oslovovat paní inženýr Janoušková, tedy tak, jak to má napsané ve svém 
diplomu. Vždy ji naprosto logicky oslovíme "paní inženýrko, mohla byste mi poradit to a to..."  
Naše oblast měla k 31. 12. 2010 celkem 1749 členů a z toho bylo 106 žen, tvořících 
zanedbatelných 6 %. Až některá za mnou přijde nebo jejich petiční výbor přinese petici za otisk 
autorizačního razítka s titulem autorizovaná inženýrka, autorizovaná technička nebo 
autorizovaná stavitelka a totéž psáno i na osvědčení o autorizaci, vím, co udělám. Nejdříve jim 
samozřejmě řeknu, že nic takového nelze, protože je vše dáno zákonem. Pak jim povím, že 
autorizační zákon je dílem samých mužů, neboť jsem se byl speciálně podívat v prvním patře 
budovy HSC, kde sídlí naše oblastní kancelář, na fotografii ustavujícího výboru Komory. Na 
panelu, který je plně zaměřen na vznik Komory, je dole vpravo v rohu uvedeno jméno jediné 
ženy, a to přednostky ve Zlíně paní inženýrky Matyldy Dufkové, která přišla až po prvních 
rozhodujících předpisech Komory. Nakonec pošlu petici do Prahy k vyjádření představenstva. 
Říkám vše tak dlouho tady proto, aby představenstvo bylo na všechny eventuality připravené 
a mohlo řádně a správně reagovat. Doufám, že se nebude muset měnit §5 autorizačního 
zákona ještě z jiných důvodů než se v současné době opětovně navrhuje (tedy úprava rozsahu 
autorizací) a že tam nebude napsán text "§5a Osobám ženského rodu se uděluje titul 
autorizovaná inženýrka, autorizovaná technička nebo autorizovaná stavitelka". Konec citace a 
jen s tím komentářem, že k dnešnímu dni máme v oblasti celkem 157 žen, tj. 7,6 % 
z celkového počtu členů.  

 V roce 2012 jsem se snažil o změnu názvu naší Komory, leč marně. Opět cituji: „V 
komorách se vyzná málokdo. Každý máme tu svou - pravou nebo levou, ale někteří mají ještě 
další, ať je zřízena ze zákona nebo funguje jako volné a dobrovolné sdružení osob a firem. 
Těch zřízených ze zákona je něco málo přes 10, ale počet ostatních je snad nekonečný. A tak 
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můžeme najít komory jako Komora administrátorů veřejných zakázek, Komora certifikovaných 
účetních, Komora geodetů, Komora tradiční čínské medicíny, Česká komora lehkých 
obvodových plášťů, Českomoravská komora lešenářů, Profesní komora požární ochrany, a 
tak bych mohl pokračovat až do večera. Navíc místo komory si někdo zvolil název asociace, 
sdružení či svaz. Není divu, že se naše Komora s poněkud pro někoho komplikovaným 
názvem ve výčtu komor ztrácí. Navíc název hned neukazuje na činnost, kterou příslušníci 
komory zastávají.  Komora zřízená podle stejného zákona jako ta naše - kolegů architektů - 
má v tomto směru jasnou výhodu, už z názvu je jasné zaměření komory. U autorizovaných 
inženýrů a techniků vidím problém, do jaké profese je zařadit. Absolventů s titulem inženýr 
vyšlo z našich vysokých škol mnoho s různým zaměřením - mohl to být nejenom stavař, ale i 
strojař, chemik, ekonom a kdo potom z našeho komplikovaného názvu pozná, že jsme ti 
stavaři? V zákoně 360/92Sb, podle kterého Komora vznikla, je uveden celý název oboru, který 
zní "o výkonu povolání autorizovaných inženýrů a techniků činných ve výstavbě". Správně by 
pak zkratka měla znít ČKAITČV.  Život a praxe volá po zjednodušování. Od naší tajemnice 
paní Dolanové jsem odposlouchal, že se do telefonu představuje vždy jako inženýrská komora, 
což také nevede k přesné identifikaci zaměření komory. Neznalec si může zkratku ČKAIT 
vyložit jako třeba Český klub angažovaných inteligentních trubců nebo Česko-kanadská 
asociace indiánů a trampů apod. Vzpomněl jsem si při této příležitosti na známý zábavný pořad 
Nikdo není dokonalý a tipuji, že z deseti dotázaných na to, co znamená zkratka ČKAIT, odpoví 
správně 0 nebo maximálně 1 dotazovaný. K popularizaci Komory čeká nás a naše vedení ještě 
mnoho práce. Třeba vymyslet jednoduchý a přesně identifikační název pro představení do 
telefonu.“ Konec citace a poznámka na okraj – naše Komora se za deset let od roku 2012 stala 
známější a určitě by zkratku ČKAIT dešifrovalo více dotazovaných, než jsem původně 
předpokládal.  

 Můj největší omyl jsem pronesl v roce 2006. Cituji: „Určitě mezi Vámi není nikdo 
pověrčivý, který věří na číslo 13 jako číslo nešťastné, protože je to letos právě po třinácté, co 
se Valná hromada koná. Určitě jsou mezi Vámi pamětníci, kteří pamatují všechny naše 
dosavadní valné hromady, několik jich zde sedí před Vámi v pracovním předsednictvu. Já také 
věřím na třináctku, ale protože mě zde v této roli vidíte teprve podruhé a sotva se mně poštěstí 
si to ještě 11x zopakovat a Vám 11x tuto zprávu vytrpět, mohu se věnovat bez obav vlastní 
zprávě.“ Konec citace. Pokud to někdo z Vás nezaznamenal, připomínám, že tento příspěvek 
je můj devatenáctý.  

 Poslední omyl jsem pronesl na minulé valné hromadě, a to: „Uvidíme se opět na Valné 
hromadě 12. dubna 2023“. A vidíte, vidíme se už dnes, 2. ledna 2023. 

 Nyní bych citoval z několika příspěvků, kdy jsem předpovídal správně.  

 V roce 2010 jsem doporučoval – cituji: „aby i naše Komora měla zpracovaný nějaký 
dokument názvu třeba „Autorizovaný inženýr a technik po roce 2020“ nebo „Projektování 
v podmínkách globálního oteplování“ či „Jak ekologicky stavět?“. Nejde jen o obyčejné fráze, 
např. Svaz podnikatelů ve stavebnictví zpracoval a vydal již v roce 2007 publikaci „Strategie – 
vize stavebnictví do roku 2015“. Musel ji sice vzhledem k neočekávanému ekonomickému 
vývoji letos aktualizovat, ale stále má výchozí materiál, na který se může vždy odvolávat. Byl 
bych velice rád, kdyby obdobný prognostický dokument vznikl o nás i na naší půdě. Krátké 
ekologické školení bych zakončil povzdechem: Při jednáních, a zvláště sporech radím všem, 
aby se řídili zdravým rozumem. Musím bohužel konstatovat, že žijeme v právním státě a právo 
mnohdy zdravý rozum bez milosti převálcuje.“ Konec citace a jaký je stav nyní? Usnesení ze 
Shromáždění delegátů v roce 2019 uložilo Představenstvu připravit strategický plán ČKAIT na 
roky 2020 - 2023. Dále nekomentuji, neboť osud tohoto materiálu mi není znám. 

 V roce 2013 jsem si postěžoval toto – cituji: „Statistika je jedna, ale realita je pro 
náš obor tvrdá a krutá. Snaha zvítězit ve veřejných zakázkách vede k nabídkám za 50 % 
předpokládané ceny a mnohdy ještě neznamená výhru v soutěži. Každý s tím máte určitě 
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své zkušenosti, zejména negativní. Vrcholem všech soutěží je elektronická aukce na 
projektové práce. Sám jsem se jedné pro zkušenost zúčastnil s cenou na spodní hranici 
ceníku Unika, ale ze 14ti účastníků jsem skončil mezi prvními. Pak jsem hodinu sledoval 
obrazovku, kde již na polovině mé nabídky se prali dva zájemci odhazováním ceny po 
dvou tisících. Na jaké ceně skončili nevím, ale určitě hluboko pod přímými náklady, a 
výsledky celé soutěže jsem se také nedozvěděl, zadavatel je dokonale utajil. Jediným 
výsledkem mé účasti bylo přesvědčení, že elektronické aukce se již nikdy nezúčastním a 
že elektronická aukce na projektové práce by měla být přímo v zákoně zakázána.“ Konec 
citace. A realita – 10. listopadu 2022 byl na webu Komory uveřejněn článek s  názvem 
Aukce u veřejných zakázek dehonestují české stavebnictví i technické vzdělání , který 
varuje před takovýmto způsobem zadávání stavebních zakázek. 

 V roce 2018 jsem pronesl, že – cituji: „Existuje usnesení vlády, které říká, že od roku 
2022 budou veřejné zakázky velkého rozsahu projektovány za pomoci BIM a je v něm 
definována přímá linka, jak se z BIM stane v roce 2027 standard projektování. K tomu musím 
říci svůj osobní názor člověka, který je jednou nohou v důchodu. Projektanti by měli za pomocí 
metody BIM stavbu vyprojektovat, dodavatelé postavit a investoři po celou dobu její životnosti 
spravovat. Píše se rok 2018, investorů podle BIM by se dalo spočítat na prstech jedné ruky, 
dodavatelů skoro stejně a projektových ateliérů možná na prstech dvou rukou. Velké 
dodavatele nutí používat BIM jejich zahraniční vlastník a znamená vznik celého nového 
oddělení a specialistů IT. Investoři jsou na tom obdobně a zbývá nejdůležitější článek systému 
- projektant, který by měl všechny podklady (samozřejmě ve spolupráci s investorem a někdy 
již známým dodavatelem) připravit. Podívám-li se na strukturu projektových organizací, 
převládají projektanti typu OSVČ nebo malá projektová studia do 10 až 20ti zaměstnanců. 
Samozřejmě je i několik velkých projektových organizací, ale ty si s metodou BIM díky své 
velikosti určitě poradí. Momentálně si nemohu vzpomenout v naší oblasti na ryze projektovou 
organizaci s počtem zaměstnanců větší než 15 osob. Když velké organizace potřebují k 
zajištění metody BIM nejméně samostatného IT specialistu, kdo pomůže jednotlivci nebo 
malému kolektivu projektantů s implementací metody BIM do jejich práce? Může se snadno 
stát, že následující 4 roky na to určené vládním usnesením budou příliš krátké a řadu 
projektantů odstaví na vedlejší kolej.“ Konec citace. A skutečnost? V roce 2021 byl termín 
projektování veřejných zakázek velkého rozsahu metodou BIM posunut na rok 2023, v roce 
2022 na rok 2024 a v letošním roce 2023 bude posunut kam? Netroufám si už po těchto 
zkušenostech žádný další termín odhadovat.  

 Ve zprávě o činnosti výboru oblasti za rok 2022, kterou jste si mohli vzít u prezence 
nebo která Vám byla promítána během mého příspěvku, je přílohou i plán činnosti na první 
pololetí letošního roku. Obsahuje přednášky nebo semináře různého zaměření, od populárních 
až po úzce specializované. V průběhu prvního čtvrtletí bude ještě doplněn o exkurze na 
stavbách nebo výrobních závodech, o čemž budete informováni včas po sjednání termínů.  

 Jak víte nebo nevíte, letošní shromáždění delegátů bude opět volební. Úkolem výboru 
oblasti bude do poloviny března navrhnout Představenstvu kandidáty za naší oblast do 
Představenstva, Dozorčí rady a Stavovského soudu. Na nejzazší možný termín jsme návrh 
odsunuli i proto, že jsme v roce 2022 osobně při kontrolách deníků autorizovaných osob 
oslovili 51 našich členů s návrhem práce v orgánech Komory a neuspěli jsme ani v jednom 
případě. Proto pokud mě někdo ze zájemců o práci v orgánech Komory teď slyší, prosím, aby 
se co nejdříve přihlásil v oblastní kanceláři, abychom spolu mohli probrat podrobnosti.  

 Na prahu roku 2023 si netroufám říci, jaký bude z hlediska profesního. Vím jen, že 
padající ekonomika do recese, dvouciferná inflace, ceny energií, pokračující válka na Ukrajině, 
a dokonce i narůstající případy covidu 19 v Číně nevěští nic dobrého. Dobře se budou mít ti, 
co projektují a dodávají v oboru jako fotovoltaika nebo tepelná čerpadla, hůře ti v oboru 
pozemní stavby bytového nebo občanského charakteru. Když budou chybět investorům 
peníze, těžko mohou pomoci rady, že se z krize proinvestujeme. Přejme si pro rok 2023, ať 

https://www.ckait.cz/aukce-u-verejnych-zakazek-dehonestuji-ceske-stavebnictvi-i-technicke-vzdelani
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nám schválí novelu nového stavebního zákona se všemi prováděcími předpisy, ať máme jen 
jedny technické předpisy pro celou republiku, ať dostane každý z nás jen jednu datovou 
schránku nebo ať průměrná mzda ve stavebnictví dožene průměrnou mzdu v Česku. K tomu 
každému z Vás přeji hodně sil a pevné vůle. 

 Příště se uvidíme na volební Valné hromadě 9. ledna 2024. Doufám, že přijdete ve 
větším počtu a pomůžete tím snížit náklad valné hromady na jednoho účastníka, který v roce 
2022 byl 825 Kč na účastnickou autorizovanou osobu (připojení on-line občerstvení 
neobdrželi).  

Na úplný závěr jednu pozitivní věc - umělá inteligence zvládne generovat text, 
odpovídat na komplikované otázky, psát referáty do školy či komentáře do novin a určitě 
zvládne i psát technické zprávy. Budete ji potřebovat, abyste vstřebali všechny nové materiály 
pro stavebnictví, jako je průhledné dřevo, uhlíkové vlákno, citlivé dlaždice, samoregenerační 
beton, aerogel, richlite, tekutá žula, ohebný a pružný beton, betonové plátno, průhledný hliník, 
laminované dřevo, hydrokeramika, cabkoma, flexicomb, ultra bílá barva pro pasivní chlazení, 
obložení z biouhlí nebo armování z konopí. To vše na Vás čeká v novém roce. Nebojte se, 
jsme s Vámi, buďte s námi.  

Ing. Milan Havlišta předseda 
 

 

   

                     Ing Milan Havlišta                                             Ing. Eva Cincibusová 
                     předseda oblasti                                           místopředsedkyně oblasti 
                                                                                                      moderátorka VH 
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                 Ing. Robert Špalek                                            Ing. Radek Hnízdil, Ph.D. 
                   předseda ČKAIT                                             ředitel kanceláře ČKAIT 
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                  Ing. Šárka Janoušková                              Ing. Vladimíra Lesenská 
    jednatelka a výkonná ředitelka IC ČKAIT             poslankyně Parlamentu ČR 
                                                                               členka ČKAIT oblast Hradec Králové                                   

                                                                                            Ing. Jindra Novotná 
                                                                                členka ČKAIT oblast Hradec Králové       

 

   

Ocenění autorizovaných osob z oblasti Hradec Králové 
 u příležitosti oslav 30 let ČKAIT 

LEVÉ FOTO 
Ocenění předával Ing. Robert Špalek předseda ČKAIT 

Ing. Janu Chaloupskému, Ing. Vlastimilu Klazarovi, 
Ing. Milanu Havlištovi, Ing. Bohumilu Ruskovi 

PRAVÉ FOTO 
Toto ocenění obdržel na Shromáždění delegátů 24. 9. 2022 

Ing. Bořivoj Málek 

Další foto viz 
https://cssi.rajce.idnes.cz/Valna_hromada_CKAIT_HK_3._1._2023/ 

 
 

DISKUZNÍ PŘÍSPĚVEK ING MIROSLAVA KLOBASE 
 NA VALNÉ HROMADĚ 3. 1. 2023 

Vážené kolegyně, vážení kolegové, 
ve svém příspěvku bych se chtěl vymezit proti něčemu, co bych pracovně nazval 

„zelenou ideologii“, která již začíná nekriticky prostupovat také našimi odbornými časopisy. 
Charakteristické je pro ni nadužívání frází typu „trvale udržitelný“, „bezemisní“, „s nízkou 

https://cssi.rajce.idnes.cz/Valna_hromada_CKAIT_HK_3._1._2023/
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uhlíkovou stopou“, „obnovitelný“ a podobně, které nepřipouští žádnou další diskusi a jsou 
prezentovány jako jakési obecné nezpochybnitelné pravdy. 

V současném stavu podle mého názoru ani žádnou kritickou diskusi k těmto tématům 
nelze očekávat. Nelze čekat kritické hodnocení jak z akademické sféry, tak ze soukromého 
sektoru. Situace dospěla tak daleko, že si pracovníci z obou těchto oblasti z existenčních 
důvodů nemohou žádnou kritiku dovolit. V akademické sféře by nezískali granty pro svoji další 
práci nebo jsou na prosazování „zelené ideologie“ přímo zainteresovaní a v soukromé sféře 
patří k věci, aby firmy byly co nejzelenější, protože se jedná v současné době o obrovský 
byznys a nikdo, žádná firma nebo její pracovníci, si nedovolí této oficiální linii oponovat, 
protože by tím ohrozili svoji existenci. 

Podle mého názoru by uvedenou situaci bylo možné obejít tak, kdy by se případní 
odborní kritici mohli odvolat na nějakou vyšší autoritu, která je hodnocením pověřila a tím by 
se vyvázali z jakési osobní odpovědnosti a z toho vyplývajících rizik. Možná, že by tou vyšší 
autoritou mohla být komora. 

Fakt, že „zelená ideologie“ slouží jakýmsi vyšším posvátným cílům, pro které je třeba se 
obětovat a o její ekonomické stránce se mluví jen okrajově. Toto se pokusím stručně ukázat 
na několika příkladech 

1. Změna celkových nákladů na technické vybavení rodinného domu po dobu životnosti 50 let 
díky neustále se zpřísňujícím předpisům na energetickou náročnost 

➢ původní stav před 10 - 15 lety - plynový kotel 60.000 Kč, životnost 15 let, roční servisní 

náklady 2.000 Kč, celkem cca 300.000 Kč (3 x 60.000 + 50 x 2.000) 

➢ nový stav – jsou požadovány alespoň 2 zdroje „čisté energie“ = FVE + TČ + 

vzduchotechnika s rekuperací, bez toho již nebude možné RD realizovat (viz přednáška / 

webinář ČKAIT) 

Nyní 200.000, životnost 15 let, celkem 3 x 200.000 = 600.000 Kč, VZT 200.000 Kč, životnost 
15 let, celkem 3 x 200.000 = 600.000 Kč, FVE 360.000Kč panely 25 let (snížení výkonu na 
80%) baterie 14kWh 200.000/10 let = 2 x3 60.000 + 5 x 200.000 = 1.720.000 Kč, roční 
servisní náklady TČ+FVE+VZT 3 x 2.000 x 50 =3 00.000, celkem 2 x 600.000 + 1,.720.000 
+ 300.000 = 3,2 M Kč. Tzn. náklady na „nutnou výbavu“ RD po dobu jeho životnosti se 
zdesetinásobily. 

2. Komunitní energetika – zdá se, že slovo „komunitní“ je odvozené ze stejného základu jako 
„komunismus“, který nikde nikdy nefungoval a fungovat nebude. Při pořízení FVE se vždy 
zdůrazňuje, akumulace přebytku el. energie během dne, kdy pro ni není spotřeba, zejména 
v letních měsících. Je třeba energii někam akumulovat, nebo ji prodávat za zlomek ceny do 
sítě. Nejčastěji se jedná o ohřev TUV, nebo ohřev vody v bazénu nebo klimatizaci, popř. 
ukládání do baterie. Budou mít komunitní energetici komunitní zásobníky TUV nebo 
komunitní bazény, nebo komunitní baterie, aby když večer přijdou z práce domů a FVE 
bude dodávat NULU, aby energii vyrobenou během dne nějak využili? V měsících 11-12-
01-02 bude „komunitní“ energetika z FVE vyrábět NULOVOU energii (v optimálním případě 
cca 10% max. výkonu) . Potřeba stabilních trvalých zdrojů energie s původním celkovým 
výkonem se nezmění, pouze se zhorší poměr mezi nízkou spotřebou v létě a stejnou 
původní spotřebou v zimě. Podobně jako když snížená spotřeba vody vede k jejímu 
zdražení při konstantních režijních nákladech na infrastrukturu atd. tak jediným důsledkem 
stavu, ke kterému směřujeme v energetice bude zdražení elektrické energie.  Uvedený 
efekt je podle mého názoru jednou z příčin aktuální energetické krize. 

3. Elektrárna Opatovice (EOP) – na internetových stránkách Magistrátu HK (MMHK) je stále 
k dispozici výzva „HK požaduje po EOP rychlejší přechod na zemní plyn“ z 09/2021. MMHK 
byl tak „laskav“, že nepodal odvolání proti prodloužení výjimky z emisních limitů pro EOP 
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podle rozhodnutí Kraje Vysočina. Představte si, že by celá věc proběhla třeba o 2 roky 
dříve, výjimka by neprošla a měli bychom EOP spalující místo uhlí zemní plyn. Pro 
zásobování teplem měst HK, Pardubice a Chrudim. Uvedený přístup je možné 
charakterizovat jako „my to prostě chceme, je to ekologické a nízkoemisní a žádná 
ekonomická ani energeticko-bezpečnostní hlediska nás nezajímají“.  

Děkuji Vám za pozornost. 
Miroslav Klobas 3. 1. 2023 
 

 

VÝZVA!!! 
VOLBY DO VÝBORU OBLASTI HRADEC KRÁLOVÉ NA LÉTA 2024 – 2026 

Na Valné hromadě ČKAIT oblasti Hradec Králové konané dne 9. ledna 2024 se bude 
volit nový výbor oblasti na další funkční období. Pokud máte o práci ve výboru oblasti zájem, 
kontaktujte co nejdříve oblastní kancelář - email hradeckralove@ckait.cz nebo tel. 724035703 
paní Dolanová.  Rádi Vás mezi sebou uvítáme a sdělíme podrobnosti, co práce ve výboru 
oblasti obnáší.  

          Výbor oblasti 
 

ČLENSKÉ PŘÍSPĚVKY ČKAIT 

Termín zaplacení je do 31. března 2023. Příspěvek se platí převodem na účet Komory 
– 109270792/0300. Při platbě převodním příkazem je třeba uvést variabilní symbol, který je 
číslo složené z koncového dvojčíslí roku, na který je poplatek placen a sedmimístného 
členského čísla autorizované osoby. 

Příklad: variabilní symbol autorizované osoby s členským číslem 1400753 pro rok 2023 
je 231400753 

Uhrazený členský příspěvek je stále daňovým nákladem ve smyslu zákona o dani z 
příjmu. Dokladem o zaplacení příspěvku pro vás bude výpis z vašeho bankovního účtu. 

Podrobnosti viz Placení členských příspěvků | ČKAIT (ckait.cz). 

UPOZORNĚNÍ OK 

V případě, že má člen uvedenou v databázi Komory datovou schránku, je výzva 
k zaplacení členského příspěvku přednostně zasílána do této datové schránky. 

 

ČLENSKÉ PŘÍSPĚVKY OP ČSSI, z.s. HRADEC KRÁLOVÉ 

TÝKÁ SE POUZE ČLENŮ OP ČSSI HRADEC KRÁLOVÉ 

➢ řádný člen         600,- Kč/rok 
➢ přidružený člen         200,- Kč/rok  
➢ člen mimo aktivní pracovní činnost                 400,- Kč/rok 
➢ mladý člen do 30ti let věku                  200,- Kč/rok 
➢ čestní členové svazu, důchodkyně nad 65 let a 
➢ důchodci nad 70 let věku                                   0,- Kč/rok 
➢ zápisné nového člena                                                                             200,- Kč/rok 

Členský příspěvek uhraďte nejpozději do 31. března 2023 převodem na běžný účet u 
pobočky České spořitelny, a.s. Hradec Králové, č. ú.: 1080168309/0800, konstantní symbol 

mailto:hradeckralove@ckait.cz
https://www.ckait.cz/placeni-clenskych-prispevku
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0308, a jako variabilní symbol uveďte své členské číslo. Členský příspěvek můžete uhradit i 
v hotovosti v kanceláři ČSSI, Jižní 870, 500 03 Hradec Králové. 

 

CENA INŽENÝRSKÉ KOMORY 

Termín uzávěrky přihlášek Ceny Inženýrské komory prodloužen do 28. 2. 2023! 
Podrobnosti viz Termín uzávěrky přihlášek Ceny Inženýrské komory prodloužen | ČKAIT 
(ckait.cz). 

 

POZVÁNKY NA PŘEDNÁŠKY 

AKTUÁLNÍ TRENDY VE FOTOVOLTAICE 

která se koná 

dne 6. března 2023 
 od 14.30 hod. 

v zasedací místnosti Hradeckého stavebního centra a.s., 
Jižní 870, 500 03 Hradec Králové 

http://najisto.centrum.cz/31283/hradecke-stavebni-centrum-
as/#utm_source=search.centrum.cz&utm_medium=onebox-2.0 

Přednáší 

Ing. Vojtěch Spilka 
Ing. Jan Hintermüller 

Ing. Peter Pikna, Ph.D. 
rozvoj a provoz obnovitelných zdrojů, ČEZ Obnovitelné zdroje s.r.o. 

Stručná anotace 

Obnovitelné zdroje energie představují neodmyslitelnou součást trvale a užitelně se 
rozvíjející společnosti. Moderní technologie výroby fotovoltaických modulů a střídačů 
přinášejí nové možnosti a také efektivnější získávání energie ze Slunce. Právě těmto 

aktuálním trendům při výstavbě nových fotovoltaických elektráren bude věnována tato 
přednáška. 

 
Vstup zdarma 

Akce je akreditovaná 1 bodem 
 

 

CHYTRÁ DOPRAVA V HRADCI KRÁLOVÉ 

která se koná 

dne 15. března 2023 
 od 14.30 hod. 

v zasedací místnosti Hradeckého stavebního centra a.s., 
Jižní 870, 500 03 Hradec Králové 

http://najisto.centrum.cz/31283/hradecke-stavebni-centrum-
as/#utm_source=search.centrum.cz&utm_medium=onebox-2.0 

 

https://www.ckait.cz/termin-uzaverky-prihlasek-ceny-inzenyrske-komory-prodlouzen
https://www.ckait.cz/termin-uzaverky-prihlasek-ceny-inzenyrske-komory-prodlouzen
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Přednáší 

PhDr. Karel Vít, Ph.D. 
vedoucí odboru 

odbor rozvoje města 

Stručná anotace 

Důvody pořízení, inspirace, odborné zabezpečení přípravy a realizace, průběh 
projektu, funkce, aktuální stav 

Vstup zdarma 

Akce je akreditovaná 1 bodem 
 

 
 

ČESKÝ SVAZ STAVEBNÍCH INŽENÝRŮ 
OBLASTNÍ POBOČKA HRADEC KRÁLOVÉ 

JIŽNÍ 870, 500 03 HRADEC KRÁLOVÉ 
POŘÁDÁ VE DNECH 

7. – 8. 3. 2023 

ŠKOLENÍ K PŘÍPRAVĚ K LEGISLATIVNÍ ČÁSTI  
AUTORIZAČNÍCH ZKOUŠEK 

Školení je určeno žadatelům o autorizaci ČKAIT ve všech oborech. Cílem školení je 
usnadnit zájemcům přípravu k autorizační zkoušce v oblasti závazných právních předpisů, 
které jsou nutné pro úspěšné absolvování obecné písemné části autorizační zkoušky. 

Na školení bude odborníky podán přehled nezbytného rozsahu informací potřebných k 
doplnění Vašich znalostí.  

Přednáší 
Ing. Bohumil Rusek  

JUDr. Václav Šakarov 

Podrobné informace vč. přihlášky  
724035703, cssihk@hsc.cz 
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